
Intervenţie  pentru  salvarea
unei persoane căzute într-un
bazin din propria curte
19 februarie 2015 8:42
Joi,  în  jurul  orei  10,  pompierii  ISU  „Dobrogea”,  staţia
Mangalia,  au  fost  apelaţi  prin  112  să  intervină  pentru
salvarea unei persoane care a căzut într-un bazin adânc de
aproximativ 2 metri aflat în curtea sa. Purtătorul de cuvnt al
ISU Dobrogea Constanţa, plt. Anca Chiriţă ne-a declarat că
este vorba despre salvarea unui bărbat în vârstă de 38 de ani,
cu domiciliul pe strada Ezerului din Mangalia. Acesta a căzut
într-un bazin, având de suferit din cauza vaporilor inhalaţi,
pompierii găsindu-l inconştient. La faţa locului a venit şi o
ambulanţă, cadrele medicale făcând manevre de resuscitare, în
vederea stabilizării victimei.

SC RAJA SA – model de bune
practici  în  plan
internațional
19 februarie 2015 8:42

Colaborarea dintre SC RAJA SA Constanţa şi Banca Europeană
pentru Reconstrucţie şi Dezvoltare (BERD) a început în urmă

cu  peste  16  ani,  în  tot  acest  timp,  cele  două  entităţi
devenind  parteneri  de  încredere,  garantându-şi  reciproc
succesul în implementarea şi finalizarea unor programe unice
la nivel naţional. Astfel, cu ajutorul BERD, SC RAJA SA a
reușit  să  cofinanțeze  cele  mai  ambițioase  programe  de
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dezvoltare  și  reabilitare  a  infrastructurilor  de  apă  și
canalizare – MUDP, ISPA, POS Mediu, programe cu finanțare
europeană. Succesul acestor proiecte a devenit în timp etalon
atât pentru operatorii de profil, din țară și străinătate, cât
și pentru reprezentanții Băncii Europene pentru Reconstrucție
și Dezvoltare.

În cursul acestei zile, în urma recomandărilor BERD, SC RAJA
SA  a  primit  vizita  unei  delegații  oficiale  din  Republica
Kârgâzstan,  delegație  din  care  au  făcut  parte  și
reprezentanții BERD. Astfel, compania noastră a fost gazda
unei întâlniri de lucru la care au luat parte oficiali din
Guvernul Kârgâzstan și anume: Daniiar Sheishekanov – Adjunct
Director al Agenţiei Statale pentru Arhitectură, Construcţii,
Locuinţe şi Economie Comunală și Askarbek Toktoshev – Director
Alimentare cu Apă Potabilă şi Tratare a Apelor Uzate, dar și
Gulnara  Yessentayeva  –  Analist  Monitorizare  Cadru  de
Implementare,  Banca  Europeană  pentru  Reconstrucţie  şi
Dezvoltare, Biroul Bișkek și Paul Ștefănescu, Bancher Asociat,
Infrastructură  Municipală  şi  de  Mediu  –  BERD  România.
Discuțiile au vizat în special programele de investiții și
tehnologiile implementate, dar și pașii ce trebuie urmați din
punct  de  vedere  procedural,  în  realizarea  proiectelor  cu
cofinanțare BERD. În cadrul acestei întâlniri de lucru a fost
prinsă  și  o  vizită  la  stația  de  epurare  Constanța  Nord.
Obiectivul  nu  a  fost  întâmplător  ales  de  către  oficialii
Guvernului  Kârgâzstan,  deoarece  stația  cuprinde  cele  mai
avansate tehnologii de epurare a apelor uzate. Mai mult,
prin Programul Operațional Sectorial de Mediu, lucrările
realizate,  de  acoperire  a  stației  și  de  instalare  a  unei
unități de dezodorizare, au fost efectuate în premieră la
nivel  național,  pentru  o  stație  de  epurare.  Pe  lângă
prezentarea tehnologiilor folosite și a etapelor de realizare
a programului de acoperire integrală a stației, reprezentanții
delegației s-au arătat interesați și de proiectul de asigurare
a  independenței  energetice  a  stațiilor  de  epurare  prin
echiparea acestora cu instalații de cogenerare a biogazului și
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prelucrare  a  nămolului  pentru  valorificarea  acestuia  drept
combustibil, sau în agricultură, în condiții de securitate și
protecție a mediului.

La sfârșitul vizitei, Daniiar Sheishekanov – Adjunct Director
al Agenţiei Statale pentru Arhitectură, Construcţii, Locuinţe
şi  Economie  Comunală  din  cadrul  Guvernului  Republicii
Kârgâzstan, a declarat: „Compania RAJA ne-a impresionat cu
activitatea desfășurată și ne-ați convins că se poate. Aici am
descoperit  că  problemele  întâmpinate  de  noi  pe  partea  de
infrastructură  de  alimentare  cu  apă  și  canalizare  au  o
soluție“.

Cu  ocazia  vizitării  Staţiei  de  Epurare  Constanța  Nord,
reprezentantul  BERD  –  Kârgâzstan,  Gulnara  Yessentayeva,  a
declarat: „În ceea ce privește experiența companiei RAJA, de
atragere și derulare a contractelor de cofinanțare cu BERD,
este un exemplu care poate fi preluat și în țara noastră“.

Acoperişul  unei  case  din
Tuzla, în flăcări
19 februarie 2015 8:42
În  data  de  17  februarie  a.c.,  în  jurul  orei  08:30,
Detaşamentul  de  Pompieri  Constanţa-Palas  a  fost  mobilizat
pentru  stingerea  unui  incendiu  izbucnit  la  o  locuinţă
improvizată,  în  localitatea  Valu  lui  Traian.

Pompierii militari au intervenit operativ, limitând propagarea
focului la vecinătăţi. Cercetările efectuate la faţa locului
au indicat faptul că, evenimentul a fost, cel mai probabil,
provocat  de  jarul  căzut  din  sobă.  Ca  urmare  a  producerii
incendiului  au  ars  materiale  textile  şi  mobilierul  din
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locuinţa improvizată. Din fericire, nu au existat persoane
rănite.

În scopul preîntâmpinării unor astfel de evenimente, I.S.U.
Constanţa  recomandă  cetăţenilor  respectarea  următoarelor
măsuri de apărare împotriva incendiilor:

se interzice folosirea sobelor şi a altor mijloace de
încălzire defecte, cu improvizaţii, supraalimentate cu
combustibili sau nesupravegheate;
depozitarea  materialelor  combustibile  se  face  la  o
distanţă mai mare de un metru faţă de sobele metalice şi
de 50 centimetri la sobele de cărămidă sau teracotă;
în  faţa  uşiţei  de  alimentare  a  sobei,  pardoseala
combustibilă se protejează cu o tăviţă metalică având
dimensiunile de minim 70×50 centimetri;
cenuşa  rezultată  de  la  mijloacele  de  încălzire  se
evacuează periodic într-un loc stabilit şi amenajat în
acest scop, fără pericol de incendiu şi numai după ce se
sting complet resturile de jar.

 

Tot marţi, în jurul orei 09:20, Staţia de Pompieri Tuzla a
intervenit pentru stingerea unui incendiu la acoperişul unei
case din localitatea Tuzla.

Forţele  de  intervenţie  au  localizat  şi  lichidat  cu
operativitate incendiul, împiedicând propagarea flăcărilor şi
limitând considerabil pagubele materiale. A ars funinginea din
interiorul coşului de fum, iar o parte din locuinţă a fost
inundată cu fum, ceea ce înseamnă că incendiul a fost, cel mai
probabil, provocat de coşul de fum necurăţat de funingine.

I.S.U. Constanţa aduce la cunoştinţa cetăţenilor faptul că,
burlanele şi coşurile de fum sunt generatoare de incendii cu
pondere însemnată în această perioadă a anului.

Cauzele producerii unor astfel de evenimente sunt legate, de



cele mai multe ori, de necurăţarea periodică a funinginei
depuse, neîntreţinerea coşurilor de fum în urma utilizării lor
îndelungate,  neizolarea  acestora  faţă  de  materialele
combustibile  din  structura  acoperişurilor  şi  planşeelor
(grinzi,  căpriori  etc.)  sau  neasigurarea  etanşietăţii
burlanelor  şi  respectiv  coşurilor  de  fum.

Adresăm cetăţenilor rugămintea să verifice periodic coşurile
de fum şi în cazul în care constată prezenţa unor astfel de
nereguli să procedeze la înlăturarea lor prin verificarea,
repararea  şi  curăţarea  de  către  persoane  specializate  şi
autorizate.

Secretomania  continuă  în
Primăria  Mangalia.  O  nouă
şedinţă de îndată ascunsă de
ochii presei
19 februarie 2015 8:42
Marţi, 17 februarie, la Primăria Mangalia a avut loc o nouă
şedinţă de îndată, neanunţată decât consilierilor de care era
nevoie pentru aprobarea proiectelor, pentru că dacă legea ar
fi prevăzut alte condiţii, întrunirea s-ar fi consumat între
funcţionarii publici, că tot se preferă misterul.

Potrivit unui consilier local, în cadrul şedinţei s-a aprobat
alocarea sumei de 9.000 de lei Grădiniţei Santa Maria delle
Grazie  Mangalia.  De  asemenea,  un  alt  proiect  a  vizat
corectarea  în  documente  a  numelui  solistei  Claudia  Pavel,
devenită cetăţean de onoare al municipiului.
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Şapte ani de la trecerea în
nefiinţă a preotului Nicolae
Controloru
19 februarie 2015 8:42

În  această  dimineaţă,  IPS  Teodosie,  Arhiepiscopul
Tomisului, însoţit de sobor de peste 70 de preoţi din

Mangalia  şi  zonele  limitrofe,  a  participat,  la  Biserica
Adormirea  Maicii  Domnului,  la  Sfânta  Liturghie,  urmată  de
pomenirea de şapte ani a pr. Nicolae Controloru, ctitorul
locaşului de cult.

Preotul Nicolae Controloru s-a născut pe 21 iunie 1959 în
oraşul Roman, judeţul Neamţ. A absolvit Seminarul Teologic de
la Mănăstirea Neamţ şi Facultatea de Teologie din Bucureşti. A
fost hirotonit diacon şi preot de către episcopul Eftimie al
Romanului  şi  Huşilor,  pe  seama  parohiei  Băcani,  judeţul
Vaslui. La 1 iunie 1984 a fost transferat la parohia Cerna din
judeţul Tulcea.

În 1989 a fost numit preot paroh la Biserica Sfântul Gheorghe
din Mangalia, iar pe 8 iulie 1996 a fost numit preot paroh al
nou  înfiinţatei  parohii  Adormirea  Maicii  Domnului.  A  fost
hirotesit  iconom-stavrofor  de  IPS  Teodosie,  Arhiepiscopul
Tomisului, pe 9 aprilie 2002. Preotul Nicolae Controloru a
trecut la cele veşnice pe 22 februarie 2008.
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Edilul  Cristian  Radu  are
misterul în sânge: A intrat,
în  şoaptă,  în  PNL  şi  n-a
făcut gălăgie când şi-a ales
BPL-ul!
19 februarie 2015 8:42

În  urmă  cu  câteva  zile,  prin  intermediul  site-ului
lucianvisa.ro, am aflat că filiala Mangalia a Partidului

Naţional Liberal şi-a ales BPL-ul. În noua formulă, Biroul
Permanent Local al PNL Mangalia arată astfel:

Cristian Radu – președinte1.
2. Daniel Sorin Andrei;
3. Leonard Tănase;
4. Cristian Drăgan;
5. Sorin Marius Cucoranu;
6. Cătălin Cornaci;
7. Dragoş Angelescu;
8. Claudiu Stamate;
9. Marius Ilie;
10. Dumitru Filip;
11. Emma Budurescu;
12. Ioan Ungurean;
13. Lucian Nichita;
14. Nicoleta Griguţă;
15. Nicolae Teodorescu;
16. Sali Ghiulserin;
17. Constantin Ţipirig;
18. Eliza Cucu;
19. George Călin;
20. Theodora Ioana Mazilescu;
21. Ana-Maria Gheorghe;
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22. Marian Iorga;
23. Costel Stanciu.

Această structură a ajuns pe masa Organizaţiei Judeţene a PNL
Constanţa care, fără emoţii şi comentarii, i-a dat undă verde
să pornească la drum. Un drum învăluit în mister încă de când
edilul Mangaliei, independentul Cristian Radu a hotărât să
îmbrace  haina  de  politician  şi  să  se  înscrie  în  PNL,
formaţiune dragă lui, dar la care a ajuns, după multe refuzuri
şi frământări interioare, întâmplător sau nu, după consumarea
alegerilor  prezidenţiale  ce  l-au  dat  câştigător  pe  Klaus
Iohannis.

Anunţul intrării în PNL, nu s-a făcut, aşa cum ar fi fost
firesc,  la  Mangalia,  că  doar  îi  reprezintă  pe  cetăţenii
acestei urbe, ci la Constanţa, în cadrul unui eveniment festiv
al  organizaţiei  judeţene.  Perdeaua  de  fum,  cu  care  ne-a
obişnuit  primarul  Cristian  Radu  încă  de  la  începutul
mandatului său, a devenit tot mai groasă, astfel că la nivelul
Mangaliei, nu a urmat nicio conferinţă sau anunţ de presă
oficiale venite din partea nou-intratului în politică. Ca o
paranteză, misterul din jurul edilului se face simţit şi prin
lipsa de transparenţă a convocării şedinţelor de îndată ale
Consiliului Local Mangalia, devenite o modă din 2012 până în
prezent. Aşa se face că în cazul a peste 10 şedinţe de îndată
s-a “uitat” anunţarea reprezentanţilor mass-media, ba chiar şi
a unor consilieri, care, şi mai surprinzător, se plâng că nu
primesc din timp nici proiectele ce urmează să fie supuse
votului.

Secretomania a continuat cu alegerea noului BPL al filialei
PNL Mangalia, eveniment adus la cunoştinţă spre validare doar
la  judeţ.  La  nivel  local,  filiala  nu  a  venit  cu  nicio
informaţie în acest sens, nu a redactat vreun comunicat, nu a
organizat nicio conferinţă. Aspecte regretabile şi care aruncă
filială într-o lumină difuză, lucru care nu s-a întâmplat
niciodată când PNL Mangalia era condus de către dr. Viorel
Oleniuc şi consilierul local Sorin Andrei care au menţinut tot



timpul legătura atât cu propriul electorat, cu cetăţenii, dar
şi cu mass-media.

Pe de altă parte, componenţa BPL-ului este o altă enigmă la
nivelul municipiului, întrucât nu toţi cetăţenii, de folos în
ziua  votului  de  orice  fel,  îi  cunosc  pe  susţinătorii  din
campania de la locale ai edilului Cristian Radu. Printre cei
care  se  regăsesc  în  această  structură  de  partid  se  află
angajaţi ai Primăriei şi serviciilor publice din subordinea CL
Mangalia, dar şi consilieri locali ori agenţi economici.

Aşadar, în zona administrativ-politică, ce-l are în centrul
atenţiei pe primarul Cristian Radu, lucrurile se derulează
tainic, agale şi silenţios, singurul zgomot fiind produs doar
de către acele acţiuni care trebuie scoase în evidenţă. În
rest,  întrunirile  dintre  consilieri  şi  primar  ori  cele
politice sunt ţinute ascunse, când şi când, pe surse, făcându-
se auzite pentru presă şi mai apoi pentru cetăţeni, în această
etapă deciziile fiind, însă deja, luate, singura utilitate
fiind aceea de a nu muri ignoranţi!

Atenţie,  şoferi!  Poliţia
Rutieră  acţionează  la
Mangalia!
19 februarie 2015 8:42
La  nivelul  judeţului  Constanţa,  în  ultimele  24  de  ore
poliţiştii  rutieri  au  desfăşurat  activităţi  de  prevenire,
cercetare  şi  soluţionare  a  evenimentelor  sesizate,  fiind
aplicate de către aceştia 336 sancţiuni contravenţionale, în
valoare de 61432 lei, după cum urmează:
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nefolosirea centurii de siguranţă – 28
nerespectarea regimului legal de viteză – 24
traversare neregulamentară pietoni – 244
alte abateri – 40
permise de conducere reţinute – 9

din care:

prioritate auto – 2
depăşire             -1
prioritate pietoni             -2
depăşirea vitezei cu mai mult de 50Km/h – 2
alcool                                       – 1
semafor                                                 
    -1

         –  alte  abateri
pc                                          – 0

certificate de înmatriculare retrase                   –
6

 

 

În cursul zilei de astăzi poliţiştii rutieri vor acţiona pe
bulevardul  Mamaia,  bulevardul  I.C.Brătianu  şi  bulevardul
Alexandru Lăpuşneanu din municipiul Constanţa, în localitatea
Ovidiu, DN3 în localitatea Murfatlar şi DN39 în localitatea
Mangalia, pentru prevenirea şi combaterea evenimentelor care
se  produc  din  cauza  neacordării  priorităţii  pietonilor  şi
traversarea neregulamentară .

POLIŢIA RUTIERĂ RECOMANDĂ:
 

– respectaţi limitele de viteză pe sectorul de drum pe care
circulaţi ;



– reduceţi viteza în apropierea marcajelor pietonale şi a
sensurilor giratorii ;

-manifestaţi  atenţie  sporită  în  apropierea  unităţilor  de
învăţămant ;

–nu utilizaţi telefonul mobil în timpul condusului;

-evitaţi  orice  altă  preocupare  care  v-ar  putea  distrage
atenţia în timpul condusului.

Adunarea  Generală  a
Federaţiei  Române  de  Arte
Marţiale de Contact
19 februarie 2015 8:42

Comunicat de presă

Duminică 15.02.2015, la Sala de Conferinte „Gheorghe Hagi” a
Ministerului Tineretului şi Sportului, s-a desfăşurat Adunarea
Generală a Federaţiei Române de Arte Marţiale de Contact. La
adunare  au  participat  reprezentanţii  cluburilor  sportive
afiliate, care au ramas in federatie la data de 27.10.2013,
cind un grup format din 27 de cluburi au parasit federatia.

            Din partea Ministerului Tinerertului si Sportului
au participat d-nii Adrian Stefanescu, responsabil delegat din
partea ministerului si dl. Octavian Mos-Budica, consilier al
ministrului.

            Pe ordinea de zi au fost discutate:

            -Situatia  juridica  a  federatiei  si  a
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conducatorului federatiei.

            -Proiectul de buget pentruanul 2015.

            -Programul de activitati.

            -Diverse.

            Presedintele federatiei, dl. Dorel Bulearcă, a
prezentat situatia federatiei si a apreciat că de fapt se
urmareste desfiintarea acestei federatii. In fapt există o
cerere inregistrata la minister si alta la tribunal, depusa de
reprezentantii  cluburilor  de  Kendo,  care  in  anul  2013  au
parasit  legal  federatia,  dar  ministerul  nu  le-a  acceptat
cererea  de  infiintare  a  „Federatiei  Romane  de  Kendo”.  De
asemenea gruparea celor din Kick-Boxing doresc să înfiinţeze
„Federaţia Romană de Kick-Boxing şi Muai-Thai”, care însă nu
are avizul ministerului, pentru că mai există o cerere de
înfiinţare a „Federaţiei Române de Free-style Kick-Boxing”.

            Legat de situatia juridica a conducatorului
federatiei,  reprezentantii  ministerului  au  apreciat  ca
gruparea condusa de dl. Dumitru Mocanasu, a plecat legal din
federatie, pe baza optiunii fiecarui club in parte, iar dupa
aceea  nu  s-au  reafiliat  legal,  conform  prevederilor
statutului. Adunarea generala de alegere a d-lui Mocanasu, ca
presedinte,  nu  a  avut  aviziul  ministerului,  nu  a  fost
constituita  conform  Statutului  FRAMC.

            Referitor la faptul ca aceasta grupare a depus
acte  la  Tribunalul  Municipiului  Bucuresti,  reprezentantii
ministerului nu inteleg de ce instanta a acceptat documentele
fara avizul ministerului, asa cum prevede Legea 69/2000. La
fel nu au inteles de ce pe site-ul tribunalului nu au aparut
modificarile operate de tribunal.

            Fara  a  face  speculatii,  reprezentantii
ministerului au apreciat ca tot ceea ce au facut cei din
gruparea Mocanasu, au eludat prevederile legii si nu au avut



acceptul  ministerului.  Din  acest  punct  de  vedere,  au
evidenţiat faptul ca ministerul recunoaşte ca preşedinte pe
dl. Dorel Bulearcă.

            Dar referindu-se la faptul că sunt mai multe
procese pe rol, repezentaţii ministerului asteapta ca justitia
sa  faca  dreptate  si  in  scurt  timp  sa  se  puna  ordine  in
federatie.

            Un alt aspect il reprezinta faptul ca datorita
conflictelor deschise dintre conducatori, s-a facut propunerea
de a se aduce ca presedinte, o persoana din afara federatiei,
care se fie acceptata de catre ambele parti. Aceasta propunere
urmeaza sa fie discutata cu toti cei implicati.

            In continuare cluburile din judetul Constanta ne
vom desfasura activitatile planificate si vom astepta decizia
instantei.

            Cu stimă!

 

            Florin Iordănoaia

Anunţ RAJA
19 februarie 2015 8:42
Pentru  remedierea  unei  avarii  la  conducta  principala  de
alimentare cu apa din zona Valea Seaca din localitatea Valu
lui Traian, SC RAJA SA a fost nevoita sa intrerupa furnizarea
apei potabile astazi, 16 februarie 2015, in intervalul 10,30 –
16,00.  Sunt  afectati  abonatii  din  Valu  lui  Traian,  de  la
intrarea dinspre Murfatlar si pana la strada Haltei (prima
bariera de la calea ferata).

https://editiadesud.ro/anunt-raja/


Ne cerem scuze fata de abonatii afectati de aceasta avarie si
ii asiguram ca echipele noastre de interventie vor face tot
posibilul pentru remedierea situatiei si reluarea furnizarii
apei in cel mai scurt timp.

Poliţia  Locală  a  aplicat,
luna  trecută,  amenzi  în
valoare  de  peste  30.000  de
lei
19 februarie 2015 8:42

Pe parcursul lunii ianuarie, angajaţii
Poliţiei Locale Mangalia au desfăşurat
zeci  de  acţiuni  în  urma  cărora  au
recurs  la  măsura  aplicării  unor
sancţiuni contravenţionale consistente.
Şeful Poliţiei Locale, Mihai Angelescu
ne-a declarat că în ceea ce priveşte
Circulaţia  Rutieră,  oamenii  din
subordine au dat 115 amenzi, în valoare
de  15.615  lei,  din  care  42  sunt
avertismente.  „În  urma  acţiunilor  pe
linia  Ordinii  Publice,  poliţiştii  au

aplicat 37 de sancţiuni în cuantum total de 9290 de lei, din
care  6  avertismente.  Nu  în  ultimul  rând,  s-a  solicitat
identificarea  unui  număr  de  210  de  autoturisme,  întrucât,
deocamdată, Poliţia Locală nu dispune de o bază de date, fiind
nevoită să apeleze la ajutorul poliţiştilor constănţeni”, a
precizat Mihai Angelescu.
Pe de altă parte, compartimentul Control Comercial, din cadrul
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Poliţiei Locale, cu competenţe în verificarea activităţilor
comerciale,  Disciplina  în  construcţii,  afişaj  stradal  şi
Protecţia Mediului, a aplicat sancţiuni şi avertismente în
valoare totală de 6.500 de lei. Potrivit Şefului Poliţiei
Locale, cele mai multe amenzi au ajuns la agenţii economici ce
funcţionează fără autorizaţie sau care vând mărfuri în locuri
neamenajate. De asemenea, au fost taxaţi şi cei care nu deţin
acte de provenienţă a produselor pe care le vând. Printre cei
amendaţi s-au aflat şi comercianţii de pe strada Negru Vodă
ce-şi expun spre comercializare mărfurile direct pe trotuar,
blocând  accesul  trecătorilor.  „Prioritare  în  perioada
februarie-martie sunt acţiunile de verificare a terenurilor-
proprietate, care trebuie să fie igienizate şi eliberate de
gunoaie şi resturi provenite de la materialele de construcţie.
În acest sens, au fost emise peste 400 somaţii, urmând ca în
zilele următoare să fie trimise alte 100”, a mai spus Mihai
Angelescu.

Performanţă  la  ”rece”:
campionii  la  arte  marţiale
îşi fac antrenamentele într-
un frig cumplit!
19 februarie 2015 8:42

https://editiadesud.ro/performanta-la-rece-campioni-la-arte-martiale-isi-fac-antrenamentele-intr-un-frig-cumplit/
https://editiadesud.ro/performanta-la-rece-campioni-la-arte-martiale-isi-fac-antrenamentele-intr-un-frig-cumplit/
https://editiadesud.ro/performanta-la-rece-campioni-la-arte-martiale-isi-fac-antrenamentele-intr-un-frig-cumplit/
https://editiadesud.ro/performanta-la-rece-campioni-la-arte-martiale-isi-fac-antrenamentele-intr-un-frig-cumplit/


La Casa Tineretului, în condiţii
extrem de vitrege, câteva zeci
de  sportivi  se  antrenează,  de
patru  ori  pe  săptămână,  în
cadrul Clubului ”Marea Neagră”.
Clubul, ce are filiale atât la
Constanţa, cât şi la Mangalia, a
fost  înfiinţat  cu  exact  25  de

ani  în  urmă,  timp  în  care  a  antrenat  nenumăraţi  campioni
naţionali, balcanici, europeni şi mondiali.

Despre cei 25 de ani de activitate, sărbătoriţi alături de
sportivii  pe  care  îi  antrenează,  ne-a  vorbit  preşedintele
clubului, Florin Iordănoaia: “Pe 10 februarie 1990, la Casa
Tineretului  din  Mangalia  a  avut  loc  o  şedinţă  pentru
înfiinţarea  primului  club  de  arte  marţiale  din  judeţul
Constanţa. Antrenamentele au început, însă, încă din 1988.
Începutul a fost unul entuziasmant, cu mulţi copii ce s-au
legitimat la noi. Din păcate, la vremea respectivă, nu exista
legislaţia necesară înfiinţării unui club de arte marţiale şi,
un  an  şi  jumătate,  am  funcţionat  ca  filială  a  Federaţiei
Române de Arte Marţiale. În 1991 am înfiinţat Liga Română de
Arte  Marţiale,  denumire  pe  care  am  ales-o  întrucât  aveam
filiale atât la Mangalia, dar şi la Constanţa şi Bucureşti”,
îşi aminteşte Florin Iordănoaia.

Promulgarea  Legii  Sportului,  în  anul  2000,  a  oferit
posibilitatea  reorganizării  Ligii  sub  titulatura  Clubul
Sportiv ”Marea Neagră”, cu sediul la Constanţa, acolo unde, pe
lângă faptul că se antrenau cei mai mulţi sportivi afiliaţi,
se  aflau  şi  toţi  sponsorii  clubului.  La  Mangalia  a  fost
înfiinţat Clubul ”Shaolin Callatis”, la care, până la ora
actuală, sunt legitimaţi karatiştii din localitate înscrişi la
Clubul ”Marea Neagră”.

În cei 25 de ani, sute de elevi ai Clubului Sportiv ”Marea
Neagră” s-au pregătit pentru performanţă. Iar rezultatele au
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fost  multe  şi  spectaculoase.  La  ”Karate”,  clubul  a  avut
medaliaţi  la  campionatele  din  Grecia,  Italia,  Ungaria  sau
Turcia. La ”Kung Fu”, din 2004 când au demarat antrenamentele
la acest stil, sportivii Clubului ”Marea Neagră” au devenit
campioni europeni (2008), balcanici (2007) şi mondiali (2007
şi 2013). O situaţie aparte o au elevii de la ”Wushu”, unde,
afirmă  Florin  Iordănoaia,  din  cauza  faptului  că  sportivii
Clubului ”Marea Neagră” nu au fost promovaţi la adevărata lor
valoare, s-a renunţat la afilierea la Federaţia Naţională:
”Copiii  noştri,  deşi  campioni,  nu  erau  selectaţi  la
concursurile  internaţionale.  Era  paradoxal  ca  noi  să  avem
campionii, dar de plecat plecau alţi sportivi, cu rezultate
mult mai slabe”.

 

Reclamaţi de un mangaliot că practică artele marţiale

În 1982 artele marţiale erau interzise, oficial, de regimul
comunist. Acestea mai puteau fi practicate numai în unităţile
militare,  şansă  pe  care  a  avut-o  şi  Florin  Iordănoaia,
preşedintele Clubului ”Marea Neagră”: ”Am fost unul dintre
favoriţii soarte în această privinţă. În 1980 eram elev al
Liceului  de  Marină  Constanţa,  moment  în  care  am  început
antrenamentele  de  karate.  Aşa  se  face  că,  deşi  interzise
artele  marţiale,  mi-am  putut  continua  antrenamentele
nestingherit. Mai mult, în 1986 am prezentat o demonstraţie în
faţa  lui  Viktor  Kulikov,  comandantul  Forţelor  Armate  ale
Tratatului de la Varşovia, la baza de la Mihail Kogălniceanu”,
îşi aminteşte sensei Iordănoaia.

Din 1988, antrenamentele au continuat, alături de câţiva
colegi, pe Insula din Portul Mangalia. Aici au şi fost

văzuţi  de  un  localnic  ”îngrijorat”,  care  i-a  reclamat  la
Miliţie. ”Ne-a chemat, atunci, la el, unul dintre ofiţerii
Miliţiei Mangalia, actualul commandant al Poliţiei, comisar
şef Nicolae Pescaru, care ne-a luat la întrebări. Ne-a spus că
fuseserăm reclamaţi de un cetăţean că practicăm karate cu tot
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felul de vagabonzi. Noi i-am spus că ştim karate, dar că, de
fapt, ne antrenăm la judo. Nu ne-a crezut, dar nu ne putea
face  nimic,  pentru  că  eram  ofiţeri  de  marină  şi  puteam
practica acest stil. Cred că nici nu a fost intenţia lui să ne
oprească, aşa că ne-a lăsat în pace…”

 

Adolescenţii au renunţat la mişcare

În prezent, sportivii din Mangalia practică artele marţiale,
în cadrul Clubului ”Marea Neagră”, în condiţii precare: pe
timpul sezonului rece, aceştia sunt nevoiţi să se antreneze
într-o  sală  aproape  îngheţată,  neracordată  la  sistemul  de
încălzire  şi  slab  iluminată.  Este  şi  motivul  pentru  care
conducerea clubului face un apel la Primărie şi la Consiliul
Local, pentru a repara sala de la Casa Tineretului, în care
îşi desfăşoară activitatea micii sportivi.

Un alt semnal de alarmă îl trage conducerea Clubului ”Marea
Neagră” cu privire la lipsa de interes a adolescenţilor pentru
sport în general: ”La ora actuală avem numai trei liceeni ce
se antrenează la club aici, la Mangalia. Este un fenomen cu
care ne confruntăm de câţiva ani: elevii de liceu fac din ce
în ce mai puţin sport, lucru confirmat şi de celelalte cluburi
din zonă”, afirmă Florin Iordănoaia.

Parc de 4 milioane de euro,
în locul staţiei de betoane
19 februarie 2015 8:42

Comunicat de presă
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Consiliul  Local  Mangalia  a
aprobat în şedinţa de îndată de
joi,  12  februarie,  realizarea
proiectului  Evergreen.  Acest
proiect,  depus  la  instituţiile
de resort imediat după ce a fost
votat,  se  referă  la  un  parc

amplasat  pe  locul  fostei  staţii  de  betoane  de  pe  strada
Portului, care se va întinde pe o suprafață totală de 28.148
mp. Municipalitatea îşi propune să realizeze aici locuri de
joacă pentru copii, alei pietonale şi pentru agrement, piste
pentru biciclete şi role, precum şi puncte de belvedere. Cea
mai parte din suprafaţa noului parc va fi acoperită cu arbori
și vegetație, iar restul proiectului prevede alei şi amenajări
specifice. Spaţiul va fi destinat exclusiv recreerii, nefiind
permise activităţile comerciale. Valoarea întregului proiect
depăşeşte 4 milioane de euro, din care doar 2% contribuție din
bugetul local, restul sumei provenind din fonduri europene.

Proiectil găsit pe plaja din
23 August
19 februarie 2015 8:42

Vineri, 13 februarie a.c., în jurul orei 11.35, un apel
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primit pe numărul unic de urgenţă 112, solicita intervenţia
pompierilor militari pentru asanarea teritoriului de muniţia
rămasă  neexplodată,  găsită  de  câţiva  pescari  pe  plaja
localităţii  23  August.

Echipajul  pirotehnic  al  Inspectoratului  pentru  Situaţii  de
Urgenţă „Dobrogea” al judeţului Constanţa, mobilizat la locul
indicat de apelant, a identificat un proiecil de artilerie,
calibru 76 mm, de pe timpul conflictelor militare. Muniţia a
fost  ridicată,  transportată  şi  depozitată  în  condiţii  de
siguranţă de către specialiştii pirotehnicieni, urmând a fi
distrusă la o dată ulterioară.

În  scopul  preîntâmpinării  unor  evenimente  nedorite,
reprezentanţii  Inspectoratului  pentru  Situaţii  de  Urgenţă
“Dobrogea” al judeţului Constanţa atrag atenţia cetăţenilor
că,  în  momentul  descoperirii  unor  elemente  de  muniţie
neexplodată, aceştia trebuie să solicite ajutorul organelor
abilitate, fără a le mişca din locul unde a fost găsite.

În  ciuda  stării  avansate  de  coroziune,  muniţiile  rămase
neexplodate  din  timpul  conflictelor  militare  pot  fi  încă
active şi, manevrate necorespunzător, pot provoca adevărate
tragedii.

Persoanele  care  găsesc  elemente  de  muniţie  neexplodate  au
obligaţia de a apela numărul unic 112, de a anunţa primăria
din  localitate  sau  cel  mai  apropiat  post  de  poliţie.
Efectuarea acestui anunţ nu implică cu nimic cetăţeanul, însă
neinformarea  autorităţilor  se  sancţionează  potrivit
legislaţiei  în  vigoare.

De asemenea, este necesar să respecte următoarele recomandări:

nu le atingeţi, nu le loviţi sau mişcaţi din locul în1.
care au fost descoperite;
nu le introduceţi în foc;2.
nu încercaţi să demontaţi focoasele sau alte elemente3.
componente;



nu ridicaţi, nu transportaţi şi nu introduceţi muniţiile4.
în încăperi, locuinţe sau grămezi de fier vechi;
nu  demontaţi  şi  nu  predaţi  la  operatori  economici5.
specializaţi muniţii neexplodate în scopul valorificării
ca deşeuri metalice;
nu  folosiţi  muniţiile  pentru  improvizarea  diferitelor6.
unelte sau ca ornamente;
în  zona  în  care  se  presupune  că  ar  exista  muniţie7.
neexplodată, nu permiteţi accesul, nu faceţi focul şi nu
executaţi lucrări de îmbunătăţiri, săpat;
nu  lăsaţi  copiii  să  se  joace  cu  aceste  elemente  de8.
muniţie.

 

Neutralizarea şi distrugerea lor se execută numai de către
specialiştii  pirotehnicieni,  care  au  pregătirea  şi  dotarea
necesară pentru această misiune extrem de periculoasă.

RAJA amână lucrarea de pe B-
dul  1  Mai  din  Municipiul
Constanța
19 februarie 2015 8:42
Având  în  vedere  temperaturile  scăzute  preconizate  pentru
săptămâna următoare, la nivelul SC RAJA SA, s-a luat decizia
amânării lucrării ce trebuia efectuată pe B-dul 1 Mai din
municipiul Constanța, pe data de 18 februarie 2015. Lucrarea
va fi realizată la o dată ulterioară ce va fi comunicată în
timp util.

Biroul de presă
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Micuţii de la Grădiniţa nr.
3,  familiarizaţi  cu  numărul
de urgenţă 112
19 februarie 2015 8:42

În  fiecare  an,  pe  11  februarie  se  sărbătoreşte  Ziua
Europeană a Numărului Unic pentru Apeluri de Urgenţă 112.

Pentru a sublinia importanţa acestui număr de urgenţă, ce a
salvat nenumărate vieţi de la lansarea sa la nivel european,
Gradiniţa cu Program Prelungit Nr. 3 Mangalia a organizat
activitatea  demonstrativă  cu  tema:  „S.O.S  112  –  Acordarea
primului ajutor – Salvează viaţa!” Acţiunea face parte din
proiectul  judeţean  „Lanţul  mânuţelor  fericite”  şi  s-a
desfăşurat în colaborare cu Inspectoratul Judeţean Constanţa,
Asociaţia  Logopezilor  din  România,  Filiala  Constanţa  şi
Primăria Municipiului Mangalia. La activitate au participat
atât cadrele didactice şi preşcolarii Grădiniţei cu Program
Prelungit Nr. 3, cât şi părinţii celor mici.

Coordonatorul  demonstraţiei  a  fost  medicul  S.M.U.R.D.,
Luisiana  Vlad  Stan  care  le-a  arătat,  micuţilor  tuturor
claselor instituţiei preşcolare, situaţii concrete în care îşi
pot salva atât familia, cât şi orice altă persoană ce ar avea
nevoie de ajutor. Copiilor le-au fost prezentate metode de
acordare a primului ajutor, medicul SMURD punând accentul pe
familiarizarea preşcolarilor cu numărul unic de urgenţă 112.
„Toţi  micuţii  de  la  grădiniţa  noastră  au  beneficiat  de
informaţii din partea medicului SMURD cu privire la utilizarea
numărului  de  urgenţă  112.  Este  vorba  despre  informaţii
preţioase, de care copiii au nevoie şi care le vor fi utile în
cazul  în  care  se  vor  confrunta  cu  situaţii  limită“,  ne-a
declarat directorul Grăniţiei nr. 3, Gela Ivaşcu.
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O clădire abandonată, dorită
de  Protoierie  pentru
înfiinţarea  unui  centru
social
19 februarie 2015 8:42

În  cea  mai  recentă  şedinţă  a
Consiliului Local a fost respins
un proiect de hotărâre prin care
Protoieriei Mangalia urma să îi
fie atribuită o clădire, aflată,
în acest moment, într-o avansată
stare  de  degradare.  Imobilul,

situat în imediata apropiere a Cimitirului Militar, aparţine
Ministerului  Apărării  Naţionale.  Abandonată,  cu  ferestrele
sparte şi plină de mizerie, clădirea oferă un jalnic spectacol
pentru locuitorii zonei, dar şi pentru turiştii care şofează
către Vama Veche.

În 2006, imobilul a fost trecut, prin Hotărâre de Guvern, în
administrarea Consiliului Local Mangalia, în vederea folosirii
sale ca sediu pentru administraţia Cimitirului Sfânta Maria.
La rândul sau, Consiliul Local a decis trecerea sub oblăduirea
Serviciului Administrarea Domeniului Public şi Privat. În urmă
cu câţiva ani, serviciul l-a închiriat unei firme private.

În actele justificative întocmite, recent, de ADPP Mangalia
pentru proiectul de hotărâre oferit consilierilor locali, se
arată că: „de reţinut este faptul că acest spaţiu a fost lăsat
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în  paragină,  chiriaşul  aflându-se,  în  acest  moment,  în
procedură  de  executare  pentru  recuperarea  debitului”.  „În
acest sens, ADPP a procedat la notificarea chiriaşului cu
privire la eliberarea spaţiului, notificare ce a fost primită
şi necontestată”, se mai arată în analiza înaintată de ADPP
Mangalia Consiliului Local.

Prin  urmare,  spaţiul  cu  pricina  a  fost  preluat  de
administratorul de drept, ADPP Mangalia, de la societatea care
nu  şi-ar  fi  îndeplinit  clauzele  contractuale,  instituţia
publică  susţinând,  totodată,  proiectul  de  cedare  spre
folosinţă  a  imobilului  către  Protoieria  Callatis.

Potrivit  protoiereului  de  Mangalia,  pr.  Vasile  Cîrlan,  în
clădirea cu pricina s-ar urmări înfiinţarea unui centru social
de  zi  pentru  copiii  cu  risc  de  abandon  şcolar.  „Aceştia
urmează să fie hrăniţi, schimbaţi şi ajutaţi să se integreze
în sistemul şcolar. Fac apel la aleşii locali ca, în proxima
şedinţă a Consiliului Local, să aprobe transferul imobilului
către instituţia pe care o conduce. În acest moment clădirea
este abandonată, iar WC-ul fostului bar care funcţiona aici se
află  la  numai  30  de  centrimetri  de  ultimul  mormânt  din
Cimitirul Militar. Dacă nu se doreşte cedarea imobilului către
Protoierie, măcar să se utilizeze acesta pentru scopul său
iniţial: acela de arhivă a Cimitirului Militar”.

La rândul său, primarul Cristian Radu, spune că va reintroduce
proiectul de hotărâre pe ordinea de zi a primei şedinţe de
consiliu,  fiind  de  părere  că  utilizarea  imobilului  drept
cârciumă a fost ilegală.
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Clubul  Sportiv  de  Arte
Marţiale  „Marea  Neagră”,  25
de ani de activitate
19 februarie 2015 8:42

Pe  10  februarie1990,  la  Casa
Tineretului din Mangalia a avut
loc o şedinţă pentru înfiinţarea
primului club de arte marţiale,
din  judeţul  Constanţa.  La
adunarea  de  constituire  au
participat  Radu  Dumitru
Alexandru,  preşedintele

Consiliului Frontului Salvării Naţionale din Mangalia, Todaşcă
Irina,  director  al  Casei  Tineretului,  Boţan  Gabriela,
organizator de evenimente la Casa Tineretului din Mangalia,
Ploşniţă  Vasile, ofiţer din Marina Militară, instructor de
Karate, centura neagră 1 Dan, Iordănoaia Florin, ofiţer din
Marina Militară, instructor de Karate, centura centura maro 1
Kyu, Sîngeorsanu Sever, instructor de Karate, Ogrinjea Daniel,
instructor de Karate şi mai mulţi sportivi care se antrenau la
Mangalia, la sălile de la Casa Tineretului, la Liceul „Ion
Bănescu” şi la Centrul de Pregătire al Marinei Militare.

La data de 20.01.1990 la Bucureşti a fost înfiinţată Federaţia
Română de Arte Marţiale, la această adunare au participat
Ploşniţă   Vasile  şi  Iordănoaia  Florin,  devenind  membrii
fondatori.

Primul nume al clubului a fost Clubul Sportiv de Arte Marţiale
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„Marea  Neagră”,  fiind  condus  de  Ploşniţă  Vasile,  ca
preşedinte,  Iordănoaia  Florin  vicepreşedinte.  Clubul  a
funcţionat ca filială a F.R.A.M. pînă în anul 1991.

 În luna septembrie 1990, Iordănoaia Florin s-a separat de
ceilalţi 3 instructori şi a continuat activitatea la secţiile
pe care le înfiinţase la Mangalia, Constanţa şi Bucureşti. În
luna aprilie 1991, la sediul Liceului Teoretic „Ovidius” din
Constanţa, în prezenţa membrilor din cele trei oraşe s-a luat
decizia înfiinţării Ligii de Arte Marţiale „Marea Neagră”, cu
sediul la Mangalia. În luna mai 1991 L.A.M. „Marea Neagră” a
obţinut personalitatea juridică.

În anul 2000 L.A.M. „Marea Neagră” a fost reorganizată în
condiţiile  Legii  69/2000,  legea  Sportului,  s-a  revenit  la
numele Clubul Sportiv „Marea Neagră” şi sediul juridic a fost
mutat la Constanţa.

            În prezent activitatea sportivilor se desfăşoară
în două săli de sport, la Mangalia şi la Constanţa. Pentru o
mai bună organizare a activităţilor, membrii clubului au mai
înfiinţat C.S. „Shaolin Callatis” la Mangalia şi C.S. „Panda”
Poarta-Albă, care sînt filiale, dar organizate ca persoane
juridice separate.

            De-a lungul celor 25 de ani, sportivii clubului au
adus  foarte  multe  medalii  la  campionatele  naţionale  şi
internaţionale,  devenind  un  nume  şi  un  „brand”  în  artele
marţiale din România. De asemenea au fost organizate foarte
multe  campionate,  cupe,  stagii  de  pregătire,  demonstraţii,
seminarii, la Constanţa şi la Mangalia.

            Putem spune astăzi cu mândrie, că suntem Clubul
Sportiv „Marea Neagră” Constanţa-Mangalia.

            Cei 25 de ani ne obligă să mergem înainte!

            La mulţi ani „Marea Neagră”!



 

            PRESEDINTE                                    
SECRETAR GENERAL

   IORDĂNOAIA FLORIN                                       
CÎJU MIHAI

Arme  descoperite  la  un
service auto din Mangalia
19 februarie 2015 8:42
Ieri, poliţiştii din Mangalia au efectuat o percheziţie la
sediul  unui  service  auto,  de  pe  raza  localităţii,  fiind
identificate două arme cu aer comprimat, cal. 4,5 mm, deţinute
fără drept de P. S., în vârstă de 28 ani.

In cauza a fost întocmit dosar penal.

Susţinut, exclusiv, de oameni
cu suflet, Centrul Bisericii
Sf.  Mina  hrăneşte,  zilnic,
zeci de copii
19 februarie 2015 8:42
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În luna noiembrie a anului 2013, se
deschidea un Centru social situat în
curtea  Bisericii  „Sf.  Mare  Mucenic
Mina”  din  Mangalia.  Scopul
instituţiei, singura de acest gen din
zonă,  l-a  reprezentat,  încă  de  la
început,  sprijinirea  persoanelor  cu

posibilităţi financiare reduse.

La scurtă vreme de la deschiderea porţilor, Centrul a început
să-şi îndrepte atenţia către copiii ce provin din familii
nevoiaşe  cărora  li  se  oferă,  în  fiecare  zi,  un  prânz
consistent. Meniul variat este format dintr-un fel principal
şi desert ce pot fi luate acasă, la pachet, numărul total al
beneficiarilor ajungând la 40. În schimb, sâmbăta şi duminica,
masa caldă le este oferită chiar în incinta Centrului.

Unul dintre iniţiatorii acestui proiect social, protoiereul
Vasile Cârlan ne-a povestit istoricul Centrului şi mai ales
cât de dificil îi este să-l menţină funcţional, în condiţiile
în care fondurile necesare nu vin decât de la oameni generoşi
sau diverse firme şi nu de la autorităţile publice locale ce
invocă, mereu, lipsa banilor. „Lucrările de construcţie şi
amenajare au durat un an, investiţia totală ridicându-se la
valoarea de 1,8 miliarde de lei. Din această sumă, jumătate a
fost alocată de la bugetul local, iar cealaltă jumătate din
fondurile  bisericii  (venituri  proprii,  sponsorizări  şi
donaţii). Avem o bucătărie profesională, dotată cu ustensile
şi aparatură foarte moderne, mare parte donate. De exemplu,
aragazul, în valoare de 7.000 de lei, a fost dăruit de către
un jurist din oraş. Hota, care a costat 7.500 de lei, ne-a
fost cumpărată de către un domn din Ploieşti, un turist care
ne-a vizitat în timp ce îşi petrecea vacanţa pe litoral şi a
aflat de derularea acestui proiect social. Ulterior, ne-a adus
hota, de foarte bună calitate. De altfel, întregul spaţiu
destinat pentru gătit este bine utilat şi acreditat igienico-
sanitar.  Centrul  dispune  de  o  capacitate  totală  de  50  de
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locuri,  împărţite  în  două  săli.  Astfel,  la  etaj  sunt
disponibile 40 de locuri, iar alte 10 se află la parter. În
Centru se lucrează de dimineaţa până seara, toate preparatele
fiind gătite în ziua în care sunt servite. Pentru ca Centrul
să funcţioneze în condiţii optime, lunar, se cheltuiesc 10.000
de lei. Banii sunt folosiţi pentru hrană – suma alocată pentru
fiecare copil fiind de 7 lei/zi -, salariul singurului angajat
pe care-l mai avem, cât şi pentru utilităţi şi curăţenie.
Centrul există în continuare datorită oamenilor generoşi care
ne donează diverse sume, dar şi firmelor. Din păcate, Primăria
Mangalia nu ne alocă fonduri, de fiecare dată, motivaţia fiind
aceea că nu sunt bani. Nici pentru manifestările cultural-
religioase pe care le-am propus autorităţilor locale nu au
existat bani, aşa încât pentru noi, sprijinul trebuie aşteptat
din altă parte”, ne-a spus protoiereul Vasile Cârlan.

Proiect pentru descurajarea abandonului şcolar, în impas, din
lipsă de bani

Un alt proiect pe care îl va începe foarte curând Centrul
Bisericii Sf. Mina are la bază un parteneriat încheiat cu
Fundaţia Baylor „Marea Neagră“ care va oferi, timp de 6 luni,
lapte praf unui număr de 40 de familii cu probleme. Ajutorul
este extrem de consistent, valoarea laptelui praf depăşind
suma de 100.000 de lei.

Protoiereul  Vasile  Cârlan  doreşte  să  mai  deruleze  un  alt
program ambiţios şi extrem de util pentru comunitatea locală.
Este vorba despre un proiect finanţat de Uniunea Europeană, în
valoare de 25.000 de euro. Pentru obţinerea acestei sume,
contribuţia bisericii se ridică la 7.000 de lei, bani, pe
care, în prezent, nu-i deţine. Prin această iniţiativă, se
doreşte eradicarea abandonului şcolar în rândul copiilor ai
căror părinţi nu au venituri ori salariile primite sunt foarte
mici. “În proiect, ar putea fi incluşi 50 de copii cărora le
vom asigura trei schimburi de haine, hrană, dar şi două ore de
curs  în  fiecare  zi.  Intenţia  este  ca  lecţiile  să  le  fie
predate până în luna septembrie a acestui an, astfel să se



poată înscrie în anul şcolar 2015 – 2016. Din păcate, nu putem
începe proiectul până nu vom avea cei 7.000 de lei”, ne-a
precizat protoiereul Vasile Cârlan.

Nu în ultimul rând, Protoieria Mangalia va trimite la vară
două serii de elevi în tabere gratuite, după copiii nevoiaşi,
care s-au bucurat chiar luna aceasta de un sejur la Sâmbăta de
Sus, atenţia fiind focalizată pe cei cu rezultate foarte bune
la învăţătură.

În  luna  ianuarie,  ISU  a
aplicat  peste  300  de
sancţiuni
19 februarie 2015 8:42
În vederea aplicării legalităţii în domeniul situaţiilor de
urgenţă, pe parcursul lunii ianuarie, Inspecţia de Prevenire
din  cadrul  Inspectoratului  pentru  Situaţii  de  Urgenţă
„Dobrogea” al judeţului Constanţa a organizat şi desfăşurat 81
acţiuni  de  control  la  operatori  economici  şi  instituţii,
printre acestea numărându-se şi unităţile sanitare.

Pe timpul desfăşurării acestor activităţi au fost constatate
362 încălcări ale normelor de apărare împotriva incendiilor şi
protecţie civilă, dintre care 41 au fost soluţionate pe timpul
controalelor.  Ca  urmare  a  neregulilor  constatate  a  fost
aplicat  un  număr  total  de  322  sancţiuni,  cuprinzând  234
avertismente şi 88 amenzi, în cuantum de 69.722 lei.

Principalele nereguli au constat în: mijloace de încălzire
exploatate  cu  deficienţe,  instalaţii  electrice  defecte  sau
exploatate necorespunzător, deficienţe de ordin organizatoric
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la nivelul obiectivelor controlate, neobţinerea autorizaţiei
de securitate la incendiu pentru unele clădiri, neîntreţinerea
instalaţiilor de stingere a incendiilor etc.

Cu  ocazia  controalelor,  s-au  organizat  şi  desfăşurat  78
exerciţii de alarmare, respectiv 95 instruiri cu personalul ce
au  atribuţii  în  domeniul  situaţiilor  de  urgenţă  de  la
operatori  economici  şi  instituţii.

Totodată, structurile de intervenţie au efectuat un număr de
nouă  recunoaşteri  în  teren  la  obiectivele  din  zona  de
competenţă  a  inspectoratului.

Un rol important în prima lună a acestui an, l-au avut şi
acţiunile  de  informare  preventivă  din  cadrul  Campaniilor
Naţionale de Informare şi Pregătire a Populaţiei „Nu tremur la
cutremur” şi R.I.S.C. „Siguranţa nu este un joc de noroc!”,
activităţi ce vor continua şi în următoarele luni.

Obiectivul Campaniei „Nu tremur la cutremur” îl constituie
conștientizarea, informarea și pregătirea populației pentru a
reacționa corect în situația producerii unui cutremur, iar
Campania „RISC. Siguranţa nu este un joc de noroc!” vizează
reducerea  incidentelor  de  natura  incendiilor,  exploziilor
etc., care sunt cauzate de improvizaţii la instalaţiile de
gaze naturale şi electricitate, precum şi de coşuri de fum
necurăţate.

În scopul materializării obiectivelor celor două campanii, s-
au desfăşurat sesiuni de informare a personalului cu atribuţii
în domeniul situaţiilor de urgenţă de la operatori economici
şi instituţii, acţiuni de diseminare a informaţiilor de natură
preventivă cetăţenilor, precum şi lecţii deschise în unităţile
de învăţământ, prin intermediul cărora cadrele didactice şi
elevii au fost familiarizaţi atât cu măsurile şi regulile de
comportare  în  situaţii  de  urgenţă,  cât  şi  cu  importanţa
asumării  responsabilităţii  de  către  fiecare  cetăţean  cu
privire  la  rolul  pe  care  îl  joacă  în  protejarea  propriei



persoane, a celor dragi şi a comunităţii în ansamblul ei.

 


